

Title (en)  
Agitator mill.

Title (de)  
Rührwerksmühle.

Title (fr)  
Broyeur agitateur.

Publication  
**EP 0173151 A2 19860305 (DE)**

Application  
**EP 85110057 A 19850809**

Priority  
DE 3431553 A 19840828

Abstract (en)

An agitator mill having a cylindrical, fixed mill container (3) has a milling space (9) filled partially with auxiliary milling bodies (44), in which milling space a rotationally driveable agitator mechanism (7) is concentrically arranged, from which agitator rods (29) protrude radially. In addition, corresponding rods (31', 31'') can be attached to the container wall (10). In order to improve the wear of the milling space wall (10) and possibly the wear of an agitator shaft whilst at the same time improving the heat transfer to the milling space wall and possibly the agitator shaft, the distance (a) of the agitator rods (29) from the milling space wall (10) is smaller than half the diameter of the smallest inserted auxiliary milling body (44). The same applies if appropriate for the corresponding rods (31, 31'). The rods are of plane construction at their ends. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Rührwerksmühle mit einem zylindrischen ortsfesten Mahlbehälter (3) weist einen teilweise mit Mahlhilfskörpern (44) gefüllten Mahlraum (9) auf, in dem konzentrisch ein drehantreibbares Rührwerk (7) angeordnet ist, von dem Rührstäbe (29) radial abstehen. Außerdem können an der Behälterwand (10) Gegenstäbe (31', 31'') angebracht sein. Um den Verschleiß der Mahlraumwand (10) und gegebenenfalls den Verschleiß der Rührwerkswelle unter gleichzeitiger Verbesserung des Wärmeübergangs an der Mahlraumwand und gegebenenfalls der Rührwerkswelle zu verbessern, ist der Abstand (a) der Rührstäbe (29) von der Mahlraumwand (10) kleiner als der halbe Durchmesser der kleinsten eingesetzten Mahlhilfskörper (44). Gleiches gilt gegebenenfalls für die Gegenstäbe (31, 31'). Die Stäbe sind an ihren Enden eben ausgebildet.

IPC 1-7  
**B02C 17/16**

IPC 8 full level  
**B02C 17/16** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B02C 17/16** (2013.01)

Cited by  
US5524830A; EP0587185A3; EP0686428A1; US5593097A

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0173151 A2 19860305; EP 0173151 A3 19870909; DE 3431553 A1 19860313; ES 288840 U 19860116; ES 288840 Y 19861001;**  
JP S6161649 A 19860329

DOCDB simple family (application)  
**EP 85110057 A 19850809; DE 3431553 A 19840828; ES 288840 U 19850827; JP 18595785 A 19850826**